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Vážení spoluobčané,
je to přesně půlrok od posledního vydání našeho Zpravodaje. Absence květ-
nového čísla nebyla zapříčiněna nezájmem, ale situací, se kterou jsme se do-
posud nesetkali - pandemií a s opatřeními s ní souvisejícími. Uzavření školy, 
školky, nemožnost pořádat naplánované akce. Nutno dodat, že jsme se k ne-
nadálému stavu postavili čelem a zachovali se naprosto disciplinovaně. Řada 
našich žen se vrhla s plnou vervou na šití roušek a následnou distribuci. Všichni 
byli oceněni diplomem z rukou starostky obce. Docházka občanů na úřad se 
minimalizovala jen na skutečně ožehavé případy.
Od května, kdy se situace pozvolna začala uvolňovat, uskutečnily se akce  
s větším nárůstem účastníků, absentujících po styku se sousedy. Musím  
zmínit velmi podařené akce - Šatovský kupec, oslavy Tatranu, Krojované posví-
cení, Dětský den či Otevřené sklepy.
Ani obecní úřad v době krizové situace neseděl s rukama založenýma. Podařilo 
se nám po letech vyčistit les od napadených stromů. Vytěženým dřevem jsme 
uspokojili nejednoho občana. Dokončili jsme výsadbu nového lesa na „Chvalo-
vičáku“ včetně kompletního oplocení této nové výsadby. Stranou nezůstala ani 
rekonstrukce dětského hřiště na sídlišti. 
Naplánované akce pro občany se sice nepřipravovaly, uspěli jsme na jiném 

bitevním poli a získali řadu dotací pro obec. Z toho vyplývá, že ještě v letošním roce provedeme rekonstrukci střechy a půdy 
mateřské školky, oprava hřbitovní zdi a márnice už začala a taktéž bude ukončena do konce tohoto roku. Získali jsme dotaci 
1,8 mil. Kč na nový vodovod k nádraží. Práce byly dokončeny v červnu 2020 a nyní čekáme na kolaudaci.
Budeme se snažit eliminovat jeden z velkých nešvarů v obci, a to je rychlá jízda. Dotace na radary a retardéry nám zajisté 
pomůže, ale není to na neukázněné řidiče všelék. Byť zákon jasně hovoří o nejvyšší povolené rychlosti v obci, mnoho řidičů 
toho nedbá a opravdu projíždí rozhodně rychleji než povolenou 50-tkou. Až budeme umisťovat retardéry, které nesmí být 
instalovány na hlavní silnici, zdržte se, prosím, výtek na naší stranu. Tak uvidíme, nakolik se tento nešvar podaří napravit.
Námi získaná dotace umožnila rekonstrukci „hasičárny“. Byť jsme dotaci získali, byli jsme vázáni již v minulosti schválený-
mi plány a stavebním povolením. I když vizuálně není úplně podle našich představ, budeme mít v obci moderní stánek pro 
hasiče, včetně nového hasícího auta. Obal není až tak podstatný, zázemí pro hasiče však nyní odpovídá požadavkům doby.  
V neposlední řadě dokončíme rekonstrukci veřejného osvětlení. 
Těší nás velký zájem o výstavbu v Šatově. Za tímto účelem jsme zajistili pozemek „staré roty“ a nechali nakreslit plány na 
výstavbu 24 rodinných domků. Ještě letos se chystáme na tomto pozemku „kopnout“, realizovat inženýrské sítě a zahájit 
prodej jednotlivých parcel.
Ano, je teď v obci několik akcí, které máme rozpracovány, ale k jejich dokončení budeme potřebovat čas - natažení elek-
třiny na hřbitov a s tím spojená výstavba nového chodníčku či úprava některých silnic. Potýkáme se s nepříjemnými vlivy 
koronaviru - krácení peněz ze státního rozpočtu o cca 3 miliony korun. Budeme se muset uskromnit, vyrovnat a respektovat 
nastalou situaci.
Věřím, že nás již žádná druhá vlna pandemie nezasáhne a v prosincovém čísle budeme stávající rok i se všema překážkama 
hodnotit jako úspěšný. Jaroslav Černý

Gratulace  
spoluobčanům Šatova
V červnu jsme popřáli paní marii rajnohové, paní Zdeň-
ce Kotlínové, panu Karlu Hulánovi a paní marii nápla-
vové.

Všechnonejlepší
V měsíci červenci jsme popřáli paní lydii Hulánové, paní 
anděle Kmotrasové, paní anně čotové, panu Pavlu 
Juhaňákovi a paní anně peřinkové.
V srpnu svá jubilea oslavili paní marie Foučková a paní 
soňa Košťálová.
V září přejeme paní marii Dvořákové, paní libuši  
Pechové, anně medvědové, panu Františku Rajnohovi  
a panu Štefanu legindimu.
V říjnu slaví paní marie stojanová a pan vladimír  
lorenc.
Osobní gratulace a předání darů, které mělo proběhnout 
dne 15.5.2020 bylo kvůli korona-krizi bohužel zrušeno.
O náhradním termínu Vás budeme včas informovat.
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HláŠení místníHo 
rozHlasu

v současné chvíli využívá služby sms Rozhlas již 220 
občanů. Pokud si chcete nechat zasílat rozhlas do vašeho 
mobilu, stačí jen osobně zaregistrovat své číslo na úřadě.

městyse. v rámci těchto služeb si můžete nechat po-
sekat či uklidit zahradu nebo zapůjčit traktor s vle-
kem. Ceny jsou uvedeny vč. DPH

KopíRování
Kopírování černobílé A4 jednostranné . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 3 Kč / za každou i započatou stránku
Kopírování černobílé A4 oboustranné . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 5 Kč / za každou i započatou stránku
Kopírování černobílé A3 jednostranné . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 6 Kč / za každou i započatou stránku
Kopírování černobílé A3 oboustranné . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 12 Kč / za každou i započatou stránku
Kopírování barevné A4 jednostranné . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 5 Kč /  za každou i započatou stránku
Kopírování barevné A4 oboustranné. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 10 Kč / za každou i započatou stránku

KultuRní Dům a agitační místnost pro konání soukromé akce
Úhrada nákladů energií při zapůjčení sálu KD (od 1. května do 30. října) . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .1 815 Kč / 1 den
Úhrada nákladů energií při zapůjčení sálu KD (od 1. listopadu do 30. dubna). . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .3 630 Kč / 1 den
Úhrada nákladů energií při zapůjčení „agitační místnosti“ KD (od 1. května do 30. října). . . . . . . . . . . . . .1 210 Kč / 1 den
Úhrada nákladů energií při zapůjčení „agitační místnosti“ KD (od 1. listopadu do 30. dubna). . . . . . . . . . .2 420 Kč / 1 den

ZápůJčKa ZaHRaDní tecHniKy a ZaHRaDníHo nábytKu
Zapůjčení traktoru s vlekem - možné pouze s obsluhou zaměstnance městyse. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 250 Kč / Mth
Zapůjčení Rideru - možné pouze s obsluhou zaměstnance městyse . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 250 Kč / Mth
Zapůjčení křovinořezu vč. materiálu (benzín+struna) - možné pouze s obsluhou zaměstnance městyse . . 400 Kč / ks / den
Údržba/úklid zahrad zaměstnanci městyse . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 120 Kč / hodina/zaměstnanec
Zapůjčení míchačky . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 120 Kč / den
Zapůjčení setu – bez dopravy (stůl plus 2 ks lavic) . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .50 Kč / ks / 1 den
Zapůjčení židlí . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 5 Kč / ks / den
Zapůjčení stolů . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 10 Kč / ks / den
Dezinfekce ANTI – COVID . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .100 Kč / l

pRoDeJ Dřeva
Prodej dřeva - nařezání a odvoz svépomocí . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 100 Kč / m3

Prodej dřeva - s nařezáním a dovozem . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 500 Kč / m3

ceníK ReKlamy
městys Šatov nabízí občanům Šatova možnost pro-
pagace ve zpravodaji, na billboardech u čD a re-
klamními sms-kami. Ceny jsou uvedeny bez DPH.
Zpravodaj: rozměr A4
1/4 strany  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 200,-
1/2 strany  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 300,-
1/1 strana  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 600,-
2. a 3. str. obálky  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . + 50 %
4. strana obálky  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .+ 100 %
slevy: (nemusí být v 1 čísle, platba jednorázově za všechny 
plochy, grafika může být dodána postupně do dalších čísel) 
2 - 5 ploch: -20 %  /  6 a více ploch: -30 %

billboardy: plocha 510 x 240 cm bez výlepu či instalace
1 m . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 1 500,-
3 m . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 1 400,- / m - (tj. 4 200,-)
6 m . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 1 200,- / m - (tj. 7 200,-)
9 m . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 1 000,- / m - (tj. 9 000,-)
12 m . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 850,- / m - (tj. 10 000,-)
sms servis - rozesílka reklamní sms: 
(max. 160 znaků)  
na registrovaná čísla pro SMS rozhlas. Aktuální počet odbě-
ratelů bude sdělen vždy při platbě. SMS sdělení může být 
rozesláno v jednom dni 2x. 
cena: . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .100,-

pondělí   13:00  – 18:00
Úterý 8:00  – 12:00 13:00  – 14:00
středa   13:00  – 18:00
čtvrtek 8:00  – 12:00 13:00  – 14:00
pátek 8:00  – 12:00 13:00  – 14:00
sobota                            zavřeno

Změna otevíRací 
doby poŠty  
od 1.10.2020!!!
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těžba Dřeva  
v rámci obnovy lesa v katastru naší obce, je nezbyt-
ně nutné se zbavit starých a suchých stromů. Jde 
především o jehličnany napadené kůrovcem. v této 
souvislosti zastupitelstvo schválilo jak podmínky pro 
těžbu dřeva, tak ceníky.
1. Svépomoci  100,- Kč/m3

2.  S nařezáním na 1m kulatinu  
s dovozem domů (Šatov) 500,- Kč/m3

RealiZace těžby:
svépomocí:
Zájemci nahlásí svůj zájem p. Jaroslavu Černému na tel. 
číslo: 725 318 583.

• vyplní na OÚ formulář žádosti, 
• nahlásí termín těžby a množství. 
Bude jim sděleno, o které stromy se jedná a tyto budou 
označeny. Po vytěžení oznámí konec p. Černému, který pro-
vede vizuální kontrolu a vystaví prodejní doklad. Ten bude 

následně zaplacen na ÚM. Zájemci, kteří využijí této mož-
nosti, berou na svoji zodpovědnost veškerá bezpeč-
nostní rizika a BOZP spojena s touto činností. 
Úřad městyse nezodpovídá za jakékoli úrazy spoje-
né s touto činností.
Dodávka do domu:
Zájemci sdělí svůj požadavek panu Černému (725 318 583) 
a vyplní na ÚM formulář. Poté jim bude sdělen termín do-
dání.

poJĎme Do sebe
Jezdím poměrně často na kole. Jezdím u nás i u sousedů 
v Rakousku. Tam potkat policii je téměř zjevení. Nesetkal 
jsem se ještě ani jednou, že by se někde v obci měřila rych-
lost. A všichni jezdí přes obce „padesátkou“. V naší republi-
ce platí  stejná vyhláška, stejná omezená rychlost.

Máme radary, retardery, policii měřící rychlost a výsledek 
je tristní.

V naší obci jsme pořídili nové radary na měření rychlosti. 
Ano, kdo jezdí jako „hovado“, s tím asi nic nenaděláme. 
Snažme se sami sobě dokázat, že nejsme o nic hloupější 
než „rakušáci“ a respektujme, co máme respektovat, do-
držujme, co máme dodržovat. Děláme to ne pro sebe, ale 
pro bezpečnost dětí, seniorů, cyklistů a všech občanů. Ať se 
můžeme pyšnit nálepkou „Bezpečná obec“.

J. Černý  

Šatov Je stále  
vyHleDávaným  
místem pRo Konání  
svatebnícH obřaDů
v roce 2020 zavedl městys nové služby pro snouben-
ce. Zastupitelstvo schválilo za tyto služby provozní 
poplatky. správní poplatky za konání obřadu na mís-
tě jiném než v obřadní síni městyse, zůstaly v ne-
změněné výši - 1000 Kč.

I přesto zůstávají Šatov, Hnanice a Havraníky oblíbeným 
místem pro konání svatebního obřadu.
Od počátku letošního roku naše matrika vykonala 33 svateb. 
Vybrali jsme na provozních poplatcích více než 111 tisíc Kč 
a na správních poplatcích dalších 37 tisíc Kč. 
První svatby letos, díky opatřením Vlády ČR, začaly až  
v červnu. Poslední obřad je plánován na 14.11.2020 a vůbec 

nejžádanějším termínem pro snoubence bude 10.10.2020. 
To si užijeme hned 6 svateb!
Snad roušky snoubence a svatební hosty neodradí!
Na příští rok se už těšíme a doufáme, že svatby poběží  
v normálním režimu a po celý rok. Lenka Stupková
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Problém  
Šatova – pRáZDné  
sKleněné láHve
Zvýšený zájem o domácí turismus se projevuje i ji-
nak než zvýšeným příjmem restauračních, hostin-
ských a ubytovacích zařízení, ale hlavně zvýšeným 
množstvím nahromaděných odpadů v obci.
Nejvíce viditelným jsou prázdné skleněné láhve (především 
od vína) a obaly potravin. Svoz tříděného obalu má obec 
zajištěn s EKOKOMem. Jeho možnosti jsou omezené. Pro 
zvýšení četnosti svozu není dostatečná kapacita. Na celý 
okres je pouze jedno vozidlo.
Díky nouzovému stavu, kdy bylo nařízeno netřídit, jsou  
i příjmy EKOKOM výrazně nižší. Proto nemohli vyhovět naší 
žádosti o přidání nových zvonů na sběr bílého a barevného 
skla.
Věčně plné kontejnery a vyskládané láhve v okolí nádob 
(viz. foto), které se pak válí i po silnici a ohrožují okolí, jsou 
v dnešní době obrazem Šatova. nelíbí se to nejen mě, 
ale i dalším občanům.
Pro řešení objednala obec od FCC dva kontejnery na bílé 
sklo, které budou umístěny přímo u sklepní uličky. A nako-
nec jsem našli i řešení s EKOKOM, který nevyužívané zvony 
v Jihomoravském kraji sveze do Šatova. Současné lokality, 
kde jsou sběrné nádoby na sklo, posílíme o 6 kusů zvonů.
Ráda bych vás požádala o ohleduplnost vůči ostat-
ním! Když je kontejner plný, není řešení nechat své odpad-
ky válet vedle! Doma jistě najdete místo do chvíle, než se 
uvolní sběrné nádoby, kam můžete odpad odvést.
Velkou pomoc si slibuji od vybudování sběrného místa  
v příštím roce, pokud získáme dotaci Ministerstva životního 
prostředí. 
Díky za čistější Šatov. Lenka Stupková

sběR 
nebeZpečnéHo 
a velKoobjemovéHo 
odPadu
nebeZpečný oDpaD: 3.10.2020
8:00 - 8:30 na křižovatce / 8:30 - 9:00 u ÚM Šatov
9:00 - 9:30 na sídlišti / 9:30 - 10:00 u Znovínu

velKoobJemový oDpaD: 7.10.2020
od 7:00 do 17:00 hodin
stanoviště: na křižovatce, ÚM Šatov, sídliště, Znovín.

teRmíny 
odvozu 
baRevnýcH (1000 l) 
KonteJneRů

PaPír - (týdně):  
lichá středa / sudý čtvrtek

Plast - (týdně):  
úterý

sKlo - (měsíčně):  
každý 28. den

taKHle uRčitě ne...
Je černočerná tma, ticho ohlušující a na místo určení při-
jíždí s vypnutými světly a neslyšně auto, možná dvě, tři... 
Řidiči s pomocníky se pohybují velmi rychle a sehraně.
Vlastně možná, že ještě nebyla taková tma, přijela dodáv-
ka, motor rachotil, světla svítila a „šikovné“ ruce vysklad-
ňují z vozového prostoru jednu pneumatiku za druhou. 
Je termín odvozu velkoobjemového odpadu. Proč si v Ša-
tově neudělat černou skládku? Pomyslí si dotyčný/ní. Od-
jíží nikým nesledován, neviděn. Mise splněna. 
Ráno volá první nespokojený občan, co s tím bude úřad 
dělat. A úřad udělal to, že objednal vůz nad rámec běž-
ného hlášeného odvozu, zaplatil 1500 Kč z obecního roz-
počtu - tedy nás všech. Tak děkujeme všem, kteří řeší své 
problémy na účet druhých! Konec, velmi smutný konec 
této skutečnosti. Snad se nebude takový scénář opakovat.
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výHeRce o neJHeZčí Květinovou výZDobu

PoPlatKy
říká se, že opakování je matkou moudrosti, a proto 
vám připomeneme jak je to s místními poplatky:
Poplatky za komunální odpad a psy byly splatné do 
30.6.2020.
ubytovací poplatky jsou splatné vždy do 15-tého dne ná-
sledujícího pololetí.

1) Květináče a truhlíky: 
1. místo: Kučerovi (č. p. 30)
2. místo: Najnarovi (č. p. 478)
3. místo: Královi (č. p. 216)

1.
 m

íst
o

2.
 m

íst
o

3.
 m

íst
o

2) Květinové záhony a předzahrádky
1. místo: p. Czaplárová (č. p. 118)
2. místo: r. Danielová (č. p. 231)
3. místo: r. Kramerová (č. p. 477)

Koncem prázdnin proběhlo vyhodnocení soutěže o 
nejhezčí předzahrádku a výzdobu oken a balkonů.

Hodnotitelská pětičlenná komise to neměla vůbec jednodu-
ché, protože letos bylo z čeho vybírat! Mezi nejlepšími, bez 
udání pořadí, je potřeba se zmínit o kompozicích: Kolma-
nových, Svobodových, Krejčí, Hulánových, Míčkových, Slá-

mových, Štěrbových, Půstových, Bartákových, Herzigových, 
Christlových a spousty dalších. 
Věříme, že v příštím roce přibude soutěžících za Šatov krás-
nější. 
Předání cen proběhne v prosinci. Všem výhercům gratulu-
jeme. 

Platit můžete v hotovosti na úřadě městyse Šatov, ban-
kovním převodem na č. ú.: 5324741/0100, nebo poš-
tovní poukázkou typu a, na č. ú.: 5324741/0100.
Variabilní symbol je číslo domu. Do zprávy pro příjemce na-
píšete jméno a příjmení osoby, za kterou je platba zaslána.
Prosíme ty, kteří ještě nemají uhrazeno, aby tak učinili co 
nejdříve.
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s účinností ode dne 18. září 2020 od 18:00 hod. do odvolání 
mimořádná opatření

1. Všem osobám se s účinností ode dne 10. září 2020 do odvolá-
ní tohoto mimořádného opatření zakazuje pohyb a pobyt bez 
ochranných prostředků dýchacích cest (nos, ústa) jako je 
respirátor, rouška, ústenka, šátek, šál nebo jiné prostřed-
ky, které brání šíření kapének, a to:
a)  ve všech vnitřních prostorech staveb, mimo bydliště nebo 

místo ubytování (např. hotelový pokoj); v případě bu-
dov škol a školských zařízení se zákaz vztahuje pouze 
na společné prostory těchto budov (např. chodby a zá-
chody),

b) v prostředcích veřejné dopravy.

Zákaz se nevztahuje na:
a) děti do dvou let věku,
b)  děti a pedagogické pracovníky v mateřské škole a děti a osoby  

o ně pečující v dětské skupině,
c)  osoby ve vzdělávacích institucích poskytujících jednoleté kurzy 

cizích jazyků s denní výukou při vzdělávání v učebně,
d)  internáty a domovy mládeže, jde-li o zaměstnance nebo ubyto-

vané děti, žáky nebo studenty,
e)  školská zařízení pro výkon ústavní výchovy nebo ochranné vý-

chovy a školy zřízené při nich a střediska výchovné péče při 
poskytování služeb internátní formou,

f) školy zřízené Ministerstvem spravedlnosti,
g)  žáky, studenty a pedagogické pracovníky ve škole zřízené podle 

§ 16 odst. 9 školského zákona,
h)  zaměstnance a děti v zařízeních pro děti vyžadující okamžitou 

pomoc,
i)  osoby s poruchou intelektu, s poruchou autistického spektra,  

a kognitivní poruchou nebo se závažnou alterací duševního sta-
vu, jejichž mentální schopnosti či aktuální duševní stav neumož-
ňují dodržování tohoto zákazu,

j)  pacienty, jsou-li hospitalizovaní ve zdravotnických zařízeních lůž-
kové péče, nebo je-li to potřebné pro poskytování zdravotních 
služeb,

k)  zdravotnické pracovníky po dobu nezbytně nutnou, je-li to po-
třebné pro poskytování zdravotních služeb,

l)  uživatele sociálních služeb v zařízeních sociálních služeb, kterými 
jsou týdenní stacionáře, domovy pro osoby se zdravotním po-
stižením, domovy pro seniory a domovy se zvláštním režimem,  
a v zařízeních poskytujících odlehčovací sociální služby v poby-
tové formě,

m)  další případy zřetele hodné, které stanoví poskytovatel zdra-
votních nebo sociálních služeb nebo ošetřující lékař pro pohyb 
a pobyt ve zdravotnických zařízení a v zařízeních sociálních slu-
žeb, 

n)  zaměstnance a osoby v obdobném postavení včetně ústavních 
činitelů po dobu, kdy vykonávají práci na jednom místě, pracuje-
li taková osoba ve vzdálenosti nejméně 2 metry od jiné osoby,

o)  osoby řídící vozidlo veřejné dopravy, kdy nejsou v přímém kon-
taktu s cestujícím při jeho odbavení,

p)  soudce, přísedící, státní zástupce, obviněné a jejich obhájce, 
účastníky civilních, správních a ústavních soudních řízení a jejich 
zástupce, svědky, znalce, tlumočníky a další osoby, o kterých tak 
rozhodne soud, a to v místě a době soudního řízení,

q)  osoby při provádění autorského díla (např. divadelního, taneč-
ního nebo hudebního představení), osoby přednášející a osoby 
účinkující při tvorbě a výrobě audiovizuálního díla nebo pořadu,

r)  moderátory, redaktory a další osoby vystupující v rozhlasových, 
televizních a dalších pořadech,

s)  osoby, které vykonávají práci zařazenou rozhodnutím příslušné-
ho orgánu ochrany veřejného zdraví do kategorie třetí nebo čtvr-
té pro rizikový faktor pracovních podmínek zátěž teplem, a dále 
osoby, jež vykonávají práci, která dosud nebyla kategorizována 
a u které lze předpokládat, že po provedení kategorizace bude 
z důvodu přítomnosti rizikového faktoru pracovních podmínek 
zátěž teplem spadat do kategorie třetí nebo čtvrté,

t)  zákazníky provozoven stravovacích služeb v době konzumace 
potravin a pokrmů včetně nápojů, a to za podmínky, že zákazník 
sedí u stolu,

u)  osoby cestující v prostředcích veřejné dopravy po dobu nezbytně 
nutnou ke konzumaci potravin a pokrmů včetně nápojů,

v)  snoubence v průběhu sňatečného obřadu a další osoby tomuto 
obřadu přítomné a osoby činící prohlášení o tom, že spolu vstu-
pují do registrovaného partnerství, a další osoby tomuto prohlá-
šení přítomné,

w)  osoby po dobu nezbytně nutnou pro pořízení jejich portrétní 
fotografie, popř. fotografie novomanželů, včetně společné foto-
grafie s členy domácnosti a dalšími blízkými osobami,

x)  sportovce nebo cvičící osoby v době tréninku, cvičení, zápasu, 
soutěže apod., 

y)  osoby v prostorech vnitřních umělých koupališť, kterými jsou 
plavecký bazén, koupelový bazén, bazén pro kojence a batolata 
a brouzdaliště, lázeňských a léčebných bazénů a saun.“

2.  se zakazují nebo omezují slavnosti, divadelní a filmová před-
stavení, sportovní a jiná shromáždění a trhy tak, že se zejména 
zakazují divadelní, hudební, filmová a další umělecká představe-
ní, sportovní, kulturní, náboženské, spolkové, taneční, tradiční  
a jim podobné akce a jiná shromáždění, výstavy, slavnosti, 
poutě, přehlídky, ochutnávky, trhy a veletrhy, vzdělávací akce, 
oslavy, a to jak veřejné, tak soukromé, s účastí přesahující ve 
stejný čas 1 000 osob, koná-li se akce převážně ve venkovních 
prostorech, nebo 500 osob, koná-li se akce převážně ve vnitřních 
prostorech staveb.

výjimky z tohoto zákazu naleznete na webu ministerstva 
https://www.mzcr.cz/mimoradne-opatreni-zakaz-a-omezeni-hro-

velKé díKy!!!
V červnu jsme předali všem, kteří se nezištně podíleli na 
výrobě roušek pro spoluobčany v nouzovém stavu při šíření 
pandemie koronaviru COVID-19, děkovnou plaketku. 

Ještě jednou děkujeme všem níže uvedeným:
rodině Waldové Lucii Kopečné
Haně Peřinkové st. Haně Peřinkové ml.
Jiřímu Kasáčkovi Anně Košťálové
Yvoně Chylíkové Anně Sovové
Evě Křivánkové st. Evě Křivánkové ml.

nová mimořáDná opatření  
min. ZDRavotnictví
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Změna  
ÚZemníHo plánu
městys Šatov ve spolupráci s odborem územního 
plánování města Znojmo zahájil třetí změnu svého 
územního plánu.

Hlavním cílem této změny je příprava lokality pro výstavbu 
rodinných domů u bunkru. A také splnění úkolu z auditu 
příprava možnosti zadržení vody v krajině u ČOV v boji pro-
ti suchu. I náprava několika neshod územního plánu opro-
ti skutečnému stavu (např. plochy veřejné zeleně, využití 
plochy hnojiště u lesíku). Aktuálně probíhá diskuze s pra-
covníky odboru životního prostředí Jihomoravského kraje. 
Věříme, že jsme naše záměry uspokojivě vysvětlili a nic již 
vydání změny nebude překážet.

Díky přípravě podkladů jsme objevili, že Šatov má na svém 
katastru zapsanou evropsky významnou lokalitu Hluboké 
louky u ČOV. Toto místo je významné výskytem solnomil-
ných trav a rostlin. Můžeme je vidět pouze za splnění pod-
mínky zatopení půdy spodní nebo dešťovou vodou, která 
vytvoří mělké tůňky. K zapsání do databáze došlo v roce  
2016.                                                     Lenka Stupková

madnych-akci-s-ucinnosti-od-18-9-2020-od-18-hodin-do-odvolani/.
Konání hromadných, ať už soukromých nebo veřejných, akcí je 
tedy třeba v současnosti regulovat tak, aby se v maximální mož-
né míře dosáhlo výše uvedené prevence přenosu a dalšího šíření,  
a to při zohlednění společenských a ekonomických dopadů takové 
regulace. Jedním z nejúčinnějších preventivních opatření je tzv. „so-
ciál distancing“, tedy zachování rozestupu mezi osobami. Z tohoto 
důvodu ministerstvo přistoupilo k požadavkům na oddělené sektory 
v rámci areálu / objektu, kde se akce koná, a bezpečné odstupy 
mezi účinkujícími a diváky. Zároveň se zavádí organizační opatření 
k časové regulaci vstupu a výstupu ze sektorů tak, aby nedocházelo 
k nežádoucímu shlukování osob na jednom místě ve stejný čas, ne-
umožňuje-li daný objekt stavebně oddělené vstupy do jednotlivých 
sektorů.
U akcí s účastí nad 1000 osob pak lze obsadit až 50 % zbývají-
cí maximální kapacity areálu / objektu nad 1000 osob, a dále je 
zakotven požadavek na zajištění usazení (či rozmístění) diváků  
v hledištích tak, aby mezi nimi byly bezpečné rozestupy. Důvodem 
je to, že u akcí s takto vysokou účastí osob je, kromě samotného 
faktu shromáždění velkého počtu osob na jednom místě a tím pá-
dem možného rozsáhlejšího přenosu, také předpoklad, že návštěv-
níci mohou být z různých regionů, popř. i ze zahraničí, a zvyšuje 
se tak pravděpodobnost přenosu a dalšího šíření nákazy daleko za 
hranice místa konání akce.
Další aktuální opatření, například k podmínkám pro provozoven  
a provozů služeb, můžete nalézt na novém webu Ministerstva zdra-
votnictví:
https://www.mzcr.cz/category/uredni-deska/rozhodnuti-minister-
stva-zdravotnictvi/aktualni-mimoradna-a-ochranna-opatreni-ke-co-
vid-19/.

chápu, že aktuální situaci ústřední orgány posuzují zejmé-
na podle toho, co se děje v praze. ale i u nás může nastat 
situace, kdy se dozníte, že můžete být nakažení. následuje 
potřeba nechat si udělat testy a do doby sdělení negativ-
ního výsledku či po potvrzení pozitivity hygienickou stanicí 
zůstat v karanténě. 
V tomto případě, kdy máte být v karanténě (např. celá rodina) a ne-
máte možnost, aby Vám nakoupil nějaký „zdravý“ příbuzný, můžete 
zavolat na úřad městyse. 

telefonní číslo pro příjem požadavků je: 
pevná linka:+420 515 221 662 nebo 
mobil: +420 724 185 320. 

nestyďte se zavolat! Určitě pomůžeme, pokud to bude v našich 
silách. Pevně věřím, že naše vzájemná solidarita neskončila šitím 
roušek. 

Všem přeji pevné zdraví, dobré nervy a hodně empatických lidí ko-
lem sebe. Lenka Stupková

Petře Šuhajdové Květoslavě Pykalové
Idě Poppové Tereze Poppové
Heleně Kelové Monice Kelové
Petře Pavelkové Janě Zajíčkovské
Aleně Čeloudové Ireně Rousové
Ireně Soškové Janě Barákové
Michalu a Janě Matějovým Alexandře Hájkové
rodině Stanislava „Boři“ Peřinky Lucii Novotné
Jiřímu a Hance Peřinkovým Kateřině Peřinkové
Jakubovi Perinkovi Renatě Wilhelmové
Heleně Juračkové Lence Chloupkové

ŠATOVSKÝ zpravodaj

souKromá  
sanitní služba
soukromá sanitní služba se vstřícným a ohledupl-
ným přístupem k pacientům. Zajišťují převoz paci-
entů, který je plně hrazen zdravotní pojišťovnou.

Službu lze objednat na základě příkazu ke zdravotnímu 
transportu, který vypíše lékař. Převáží pacienty: po celé ČR 
(Znojmo, Brno, Olomouc, Praha…), na vyšetření, z vyšetře-
ní, k hospitalizaci, odvozy z nemocnice po hospitalizaci atd. 
převoz je možný: vsedě, vleže, s doprovodem.
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nové KRoJe 
pRo Hlavní páR 
ŠatovsKé cHasy
letošní hody, stejně jako hodně společenských akcí 
v tomto roce, nám zkomplikovaly podmínky proti ná-
kaze koronavirem.
Původně připravenou výzdobu sálu v kulturním domě měs-
tyse nebylo možné využít bez roušek. Proto padla volba or-
ganizátorů tradičních krojovaných krojů na areál SK Tatran 
Šatov a venkovní podobu zábavy. Při letošním teplém počasí 
to byla dobrá volba. Tanec na krásném travnatém porostu 
byl více než příjemný. 
Poprvé byla představena podoba nových krojů. Tyto kroje 
vznikly za finanční podpory Jihomoravského kraje. Při jejich 
návrhu jsme se nechali inspirovat nejen naším regionem, 
ale i rakouským příhraničím. Právě z důvodu, že Šatov leží 
blízko hranic s Rakouskem a dříve u nás obyvatelé rakouské 
národnosti žili.
Šatov získal na ušití krojů pro stárka a stárku dotaci 81 tisíc 
korun z programu Podpora rozvoje v oblasti kultury a pa-
mátkové péče. Městys doplatil částku 9 tisíc korun. Na ušití 
zbývajících 28 krojů, včetně jejich doplňků a obuvi bude 
potřebovat více než 700 tisíc. Jde o vysokou částku, pro-
to městys uspořádal transparentní sbírku na jejich zhoto-
vení. Na kontě je zatím něco přes 41 tisíc korun. Budeme  
i nadále žádat Jihomoravský kraj o další dotace. Kdy bude-
me mít k dispozici kroje pro všechny páry, bude záviset na 
alokaci těchto programů, naší úspěšnosti a výši vybraných 
peněz naší sbírkou. 
„Naše chasa“ nosila vždy „kyjovské“ kroje, které se po vzni-
ku samostatného Československa rozšířily tam, kde se pů-
vodní kroj přestal nosit. Chtěli jsme se vrátit k původnímu 
kroji, a proto jsme se obrátili na etnologa Jihomoravského 
muzea ve Znojmě Jiřího Mačudu. Ten při tvorbě kroje vychá-

zel z dochovaných krojových součástí znojemského regionu 
i Dolního Rakouska v okolí Retzu a vytvořil kroj západomo-
ravského typu, podobný zrekonstruovanému lidovému odě-
vu z Výrovic.
Každý obnovený šatovský kroj bude barevně jiný, protože  
i barevnost odráží charakter tohoto, kdo jej nosil. Ctíme sice 
tradici a jsme patrioti, ale každý si chceme zachovat svojí 
individualitu. 
Ráda bych poděkovala celé „šatovské chase“, mladým i 
starším členům, za jejich nasazení, soudržnost a výbornou 
přípravu šatovských hodů. 
Připojuji i reakci, kterou jsme obdrželi na email úřadu:
„Vážená veřejnosti,
chtěla bych se touto cestou podělit o nevšední zážitky  
z letošního šatovského posvícení. Od ranního aktu udělení 
posvícenského práva od starostky městyse až do pozdních 
nočních hodin jsme zažívali atmosféru slavnostního dne. Po-
děkování patří vedení městyse Šatov za vstřícnost a podpo-
ru tradic, dále všem, kteří se na organizaci podíleli. 
Díky za nádherné zážitky z programu „Šatovské chasy“, za 
její kulturní vystoupení. Nejen překrásné kroje, ale jejich 
krása a mládí zůstane v paměti nadlouho.
Do budoucna přeji všem, aby tato tradice přetrvala.

Jiřina Krutišová“
Naše hody nejsou už jen naše. Dovolím si tvrdit, že lákají 
do Šatova i přespolní a že se jim u nás líbí, je jasné. Což 
dokazují i zaslané příspěvky do sbírky na kroje. 
Díky všem, těším se na příští rok. Laťka je nasazená hodně 
vysoko! Lenka Stupková 

Těší nás, že o našich krojích psaly např. Znojemský týden  
a Znojemský deník: https://znojemsky.denik.cz/…VS4
V Současné době se připravuje článek pro MF DNES Brno, 
5plus2 Znojemsko. 

ZaHáJení novéHo 
ŠKolníHo RoKu
1.9.  jsme všichni očekávali jaké to bude první den ve 
škole po dlouhém nuceném „volnu“ a prázdninách. 
Museli jsem se obejít bez přivítání žáků ve školní jídelně 
a slavnostního uvítání prvňáčků. Žáci jednotlivých ročníků 
zahájili školní rok ve svých třídách s třídními učiteli. 
Pouze uvítání prvňáčků bylo za přítomnosti rodičů a několika 
prarodičů. Paní ředitelka školy Petra Konvalinová Vlašíno-
vá i s paní zástupkyní Libuší Žárskou doprovodily starostku 
městyse Šatov Lenku Stupkovou a starostu obce Hnanice 
Martina Dvořáka mezi prvňáčky. Letos nastoupilo do 1. třídy 
22 žáků. Jsou tak nejpočetnější třídou na naší škole. 
Na každého prvňáčka čekaly v lavicích pracovní pomůcky 
darované školou a zástupci obcí jim předali pamětní listy  
a papírové hodiny s motivy památek a událostí Šatova a 
znaky obcí Šatov, Hnanice, Havraníky. Snad jim usnadní po-
rozumění času a orientaci v hodinách a minutách. 
Všem přejeme, aby se jim ve škole líbilo, našli hodně kama-
rádů, a aby učení šlo samo.

Starostové poté navštívili všechny třídy a předali ocenění 
„Skokan roku“ těm žákům, kteří se v loňském školním roce 
nejvíce zlepšili ve studiu či chování. 
skokany roku jsou:
1. tř. Adam Oselka / 2. tř. Iveta Tomanová / 3. tř. Alexandr 
Vadovič / 4. tř. Ondřej Švec / 5. tř. Dalibor Rajnoha / 6. tř. 
Marek Půst / 7. tř. Michal Kopečný / 8. tř. Zdeňka Hricová /  
9. tř. Vanesa Ženčúchová.
Ještě jednou všem gratulujeme. Za odměnu pojedou na 
exkurzi do brněnského studia České televize, až budou ná-
vštěvy v České televizi obnoveny.
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ŠATOVSKÝ zpravodaj

vracíme  
stromy  
Do Šatova

na poDZim pRoběHnou Dvě výsaDby:

první termín bude tradičně ve státní svátek 
28.10., kdy vysadíme ovocné stromy ve vácové zmo-

le, které jsme získali z dotace Národního programu životní-
ho prostředí ve Výzvě č. 9.

Druhá výsadba, výrazně větší, bude v sobotu 14.11. 
Nadace partnerství vybrala šatovský projekt na alej 

svobody jako vítězný. Tohoto úspěchu v celorepublikovém 
měřítku si nesmírně ceníme. Získali jsme tak 100 stromů, 
které vysadíme podél cesty do Pekla, převážně to budou 
malolisté lípy a javory.

Organizaci výsadby má na starosti Nadace partnerství. Ná-
řadí (lopaty, rýč nebo hrábě) pokud možno si doneste svoje. 
Díry pro stromy budou připraveny, takže na Vás bude pouze 
jejich zasypání a úprava okolí kmínku stromku. Pro přespol-
ní bude nářadí zajištěno.

Zájemci o výsadbu zaregistrujte se na:
https://www.sazimebudoucnost.cz/alej-svobo-
dy-20, vpravo je sekce pro vyplnění jména a dalších infor-
mací. Šatováci, do poznámky u registrace napište „Šatov“.

aby se nám lépe sázelo, nezapomeňte se, prosím, re-
gistrovat do 8. listopadu.

HaRmonogRam:
 9:30 - 10:30   registrace

 10:30 - 11:00  zahájení akce a poděkování partnerům, 
společné zpívání hymny s dětským  
sborem, moderuje Vladimír Kořen 

 11:00 - 11:15  odeslání skupin na stanoviště

 11:15 - 11:30  skupinová instruktáž k výsadbě a uvázání 
stromů

 11:30 - 12:30  výsadba stromů s odborným dohledem

 12:30 - 12:45   shromáždění sázejících na začátku aleje  
(u prvního stromu)

 12:45 - 13:00   posvěcení vína a aleje a doprovodný  
program

 13:00 - 13:30   slavnostní průvod k místu ochutnávky 
mladých vín ke KD

Ve spodní části webové stránky šatovské výsadby je i část 
pro finanční příspěvek na výsadbu. Starostka Šatova Lenka 
Stupková i starosta Retzbachu Manfred Nigl koupí strom, 
který pak ponese tabulku obce. Symbolicky tak naplní vý-
znam aleje svobody a tím je přátelství mezi sousedy v pří-
hraničí. Finanční dar i ruku k dílu poskytnou i známe osob-
nosti - herci, politici. 

Díky za účast a případné dary.

1

2

„nová“ cas 
pRo naŠe Hasiče
KRoK a:
na začátku roku Šatov požádal o dotaci Jihomorav-
ský kraj na pořízení prvovýjezdového cisternového 
automobilu cas. uspěli jsme a kraj nám přispěl 423 
tisíc Kč na toto vozidlo. 
Již jsme v té době věděli, že Chvalovice budou pouštět do 
světa svojí vyšperkovanou Karosu. Naši hasiči si toto vozidlo 
vytipovali, protože znali jeho historii. Věděli, jak se o auto 
hasiči Chvalovic starali a že před prodejem proběhne gene-
rální oprava. 
Obec Chvalovice vypsala nabídkové řízení na toto auto  
a další na komunální techniku. O CAS měl zájem Šatov  
a Krhovice.
Obhlídka vozu před prodejem nám znalost o dalších zájem-
cích nerozšířila. Byla jsem tam totiž jediná.:)
Díky zastupitelstvu a schválené dotaci jsme nabídli cenu,  
o které jsme již v únoru uvažovali (při podání žádosti o do-
taci). Při otevírání nabídek (byly dvě) bylo jasné, že jsme 
podali nejvyšší nabídku a cisterna byla naše.
Spoluúčast městyse je ve výši 182 tísic Kč. 
S naší starou Karosou se budeme muset rozloučit. Také jí 
nabídneme k prodeji. Z prodeje bychom měli pokrýt náklady 
obce na doplacení cenového rozdílu mezi prodejní cenou  
a dotací Jihomoravského kraje „DP Podpora JSDH obcí JMK 
(2020), dotační smlouvy č. JMK065847/20/OKH. 

Přeji naší zásahové jednotce, ať jim nová CAS slouží k jejich 
spokojenosti a našim občanům ku prospěchu. 

KRoK b:
První událostí byla koupě nové hasicí cisterny od Chvalovic, 
druhým krokem bylo ocenění našich starých aut. Objednali 
jsme posudky na obě auta Karosu i na „Bábinu“ Škoda RT.
Právě prodej Karosy je na pořadu dne. 
Soudní znalec v oboru přijel proklepnout obě auta v krásný 
letní podvečer. Auta i naši hasiči na něj čekali před garáže-
mi hasičské zbrojnice. Prohlídka byla důkladná, jak je patr-
né z fotografií. Odhad bude sloužit našim zastupitelům pro 
rozhodnutí o nepotřebném majetku obce a určení prodejní 
ceny. 
Držte nám palce, ať najdeme bohaté kupce!

Lenka Stupková
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nové  
tuRisticKé  
místo – ŠibeničKy
Šatov má ve své nabídce pro turisty, cestovatele i své 
občany nové zájmové místo. 
Díky projektu Jihomoravského kraje Šatov získal dvě nové 
informační tabule, které jsou nainstalovány na vrcholku 
kopce Šibeničky v prostoru, kde stávala šatovská šibenice. 
Návštěvníci na tomto místě získají znalosti o Šatovu, šatov-
ských privilegiích i hrdelním právu. 

Toto místo se stalo oblíbenou lokalitou pro výlety dětí naší 
mateřské školky a rodičů. 

uPGrade  
DětsKéHo HřiŠtě
Na základě rozhodnutí zastupitelstva o vybudování nového 
parkoviště na sídlišti, nastala otázka, co a kam s hracími 
prvky na hřišti, které už nahlodal zub času.

Přes počáteční porodní bolesti a spor o umístění, podařilo 
se veškeré hrací prvky zrekonstruovat a myslím, že je dnes 
hřiště na dobrém místě s plně funkčními prvky a vypadá 
moc pěkně.
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ŠATOVSKÝ zpravodaj

Z KRoniKy
obce Šatov
mateřsKá ŠKolKa

V roce 1956 je v obci zřízena mateřská škola a družina.  
Jesle v obci nejsou, ale uvažuje se o jejich zřízení.

Dne 22. srpna 1920 byla otevřena česká mateřská škola 
a umístěna na faře. O vlastní budově pro českou školu se 
začalo vážně jednat v roce 1923, v únoru se začalo se stav-
bou. Nová škola byla pak slavnostně otevřena 7. října 1923. 
Byla to první menšinová škola na Znojemsku. V prvním po-

schodí byly umístěny 3 třídy obecné školy a v přízemí škola 
mateřská. V roce 1924 byla při škole zřízena také školní 
zahrada.

Ve školním roce 1948-49 byly zřízeny dvě mateřské školy. 
Jedna v budově národní školy a jedna na kopci v bývalé 
německé mateřské škole.

V roce 1960 je v Šatově postaráno o děti předškolního věku, 
a to v nově zřízených jeslích a v mateřské škole s celodenní 
péčí.

Ze záznamů z kronik obce zpracovala: Mgr. K. Pykalová

KultuRní Dům v Šatově

V roce 1961 je na schůzi Místního národního výboru ob-
čanům oznámeno, že v rámci povolení výstavby kulturního 
domu bylo požádáno o projekt tak potřebné stavby v obci. 
Byla povolena jako adaptace a přístavba budovy místního 
kina. Již v lednu byly naváženy cihly. K vyměřování stavby 
došlo 28. srpna. První práce spojené s výkopem základu 
byly zahájeny až v následujícím roce.

V roce 1962 na výstavbu kulturního domu byly uvolněny 
prostředky ve výši 140 000 korun. Při výkopech základů se 
narazilo na problém. Voda zaplavovala vykopané základy.

V roce 1963 byla výstavba kulturního domu v zimních mě-
sících přerušena. První jarní práce zahájila brigáda z řad 
učitelů dne 17. května. Na stavbě se podíleli i žáci 9. tříd, 
kterým byla část práce proplácena. Dne 29. října byl dokon-

čen“věnec“. Hned následující den byly připraveny nosníky. 
Přišli tesaři, jeřáb však nepřijel. Ještě do konce roku byl 
krov pokryt prkny, přibit plech a střecha byla hotova. Pak se 
pokračovalo na stavbě místnosti pro bufet.

V roce 1964 pokračovaly práce na dokončení 1. části kultur-
ního domu. Dne 12. února byla zasklena okna, dokončeny 
hrubé práce uvnitř sálu, zbudován strop, osvětlení a připra-
vena podlaha k položení parket.

V roce 1965 byly práce na kulturním domě urychleny.  
Ve dnech 8. - 16. ledna byly položeny parkety. Byl prove-
den brigádně vnitřní úklid. Slavnostní kolaudace se konala  
13. ledna. 1. etapa kulturního domu byla dokončena. Jako 
první se zde konal myslivecký ples.

Z kronik obce zpracovala: Mgr. K. Pykalová
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Wolny: 
„cíRKevní topogRaFie“, 
Kapitola Šatov
Kostel byl postaven asi kolem roku 1200 louckým klášte-
rem. V dotačním listu Louckého opatství není šatovský kos-
tel zmíněn. Teprve v potvrzovacím listu biskupa Roberta v 
r. 1220 je kostel jmenován. Louka obdržela od markraběte 
Vladislava patronátní právo se 7 poddanými. Roku 1276 byl 
přiřknut desátek z Němčic šatovské faře a i přes opakované 
nároky vrboveckého faráře roku 1279 potvrzen. Roku 1284 
byl přislíben havranický vinný desátek místní faře, současně 
je řečeno, že k faře náleží „všechny plné“ desátky ze Šato-
va, Hnanic, Havraníků a Němčic, jak z polí, tak z vinic, což 
potvrdil biskup Theodorich. Tentýž biskup přiřkl louckému 
klášteru a šatovskému obročí proti nárokům rytíře Alšika  
z Havraníků vinný desátek z Havraníků od roku 1289. Stejně 
byly přiřknuty desátkové denáry ze Šatova kapitulou ve Sta-
ré Boleslavi louckému klášteru r. 1293 za peněžní odškodně-
ní. Roku 1325 dochází k vyrovnání mezi louckým klášterem 
a znojemským arcijáhnem kvůli denárům náležejícím k Alt 
-Bunzlau. Když se roku 1338 v Šatově vzepřelo více majitelů 
vinic  dodat louckému klášteru dlužný vinný desátek, postu-
poval proti nim markrabí Karel co nejpřísněji a nově potvrdil 
klášteru jeho práva a priviligia. Roku 1371 zde zřídil kurát 
Zachariáš nákladný oltář sv. Martina a daroval louckému 
klášteru úrok z Chlupic na pitanci (vylepšení stravy).
Šatov má farní kostel zasvěcený sv. biskupovi Martinovi a 

prastarou kapli (možná 
bývalý kostel), která se 
vyznačuje čistě gotickým 
slohem. Je využívána jako 
kaple Svatého hrobu.
Kostel patří ke znojemské-
mu děkanátu, patronem 
je náboženský fond. Kos-
tel byl přebudován v 16. 
století, klenutý, podpírán 
silnými cihlovými pilíři. R. 
1884 byl kostel vymalo-
ván mladíkem z Horního 
Hollabrunnu. Kostel byl 
očištěn i zvenku. Kaple 
přistavenná ke kostelu 

Thomasem Grieblerem byla zdemolována a místo sakris-
tie byla zřízena kaple Bolestné Matky Boží s malovanými 
skly. Od profesora Christiana Schüllera získal kostel křížo-
vou cestu, 6 velkých obrazů, vyobrazení Nejsvětější Trojice 
a oltáříky Panny Marie Lourdské a sv. Jana Sarkandera, 12 
soch a 7 lustrů. Varhany byly postaveny r. 1864 Benediktem 
Latzlem ve Znojmě. Kostel stojí na starém hřbitově se sta-
rým náhrobkem posledního faráře z premonstrátského řádu 
Mariana Schulze.

zdroj: Vlastivědné příspěvky, Dr. Wieder Ludwig
Zpracovala: Mgr. Květoslava Pykalová

auDit FamilyFRienDly-
community
Podle Prováděcí směrnice pro auditní a reauditní proces au-
ditu familyfriendlycommunity v ČR jsme začali výběrem pro-
jektové skupiny. Proběhlo několik schůzek s občany, vyplnili 
jste formuláře a řekli své názory. Z vašich postřehů jsme 
vybrali ty, které by se daly zrealizovat do tří let. Zastupitel-
stvu jsme navrhli 30 opatření. 22 bylo schváleno. A nastala 
administrativní část. Postup jsme zaprotokolovali a vyplnili 
hromady formulářů, které jsme nahráli do auditního systé-
mu. O této skutečnosti jsme vás již informovali.
a proč to opakuji?
25.6.2020 k nám přijel pan Veselý, hodnotitel delegovaný 
certifikačním místem. Prošel všechny zadokumentované 
podklady, ptal se na průběh workshopů, jakým způsobem 
jsme získávali vaše názory, zajímal se o jednotlivá opatření. 
Tato schůzka byla pro nás velmi důležitá. Na tomto hodno-
cení záviselo, zda certifikát dostaneme či ne. Z krajského 
úřadu Jihomoravského kraje jsme dostali zprávu, že hodno-
cení proběhlo pozitivně, tudíž nám bude udělen Základ-
ní certifikát. Ten dosvědčuje skutečnost, že obec zahájila 
proces auditu a stanovila další cíle a opatření k rozvoji obec-
ní rodinné politiky.
Rekapitulace plnění daných opatření.
splněné máme:
  obnova klubu důchodců. Úkolu se zhostila paní Wal-

dová. Proběhla sezení, ale naplánovaný program bohužel 
zhatil Covid.

  spojení akcí a vycházek senioři + mateřská škola. Na 
jaře proběhl výlet k řece Dyji a další společné vycházky 
nás čekají :)

  služby obyvatelstvu. Občané si mohou na úřadě objed-
nat různé služby: sečení trávy, úklid zahrad nebo prona-
jmout malotraktor. Zavedením těchto služeb považujeme 
opatření za dokončené.

  Zmodernizování fondu knih. Do obecní knihovny byly 
nakoupeny nové knižní tituly.

  Květinová výzdoba u KD. Tohoto úkolu se ujala Šatov-
ská chasa - srdečně děkujeme.

Rozpracované máme:
  Dětské hřiště. Městys získal dotaci na realizaci jednoho 

hřiště. Toto bude umístěno v parčíku směrem na Havraní-
ky. Dále bylo zrekonstruováno hřiště na sídlišti.

  Jednorožec do mateřské školy. Tapetu jednorožce již 
máme, nyní výbíráme místo, kde ji ve školce umístíme.

  Divadlo. Předmětem opatření byla dvě divadelní předsta-
vení ročně. 8.3. proběhlo představení pro dospělé. Před-
stavení pro děti nás čeká.

  výsadba stromů. Vysadili jsme dva stromy u kostela, 
další výsadba bude probíhat 28.10.2020.

  Retardéry. K realizaci tohoto opatření nám pomohly do-
tace, a již je zrealizováno.

  cyklostezka - je plánována směrem na Chvalovice. Na 
tuto investici zažádáme o dotaci.

 Změna územního plánu. Toto opatření je v řešení.
  Klidné místo na čtení a odpočinek, odpočinkové 

místo s herními prvky, důstojné posezení pro se-
niory v budově DcHb. Dřevo již máme a svépomocí si 
vyrobíme lavičky a stolečky, které budou instalovány na 
vybraná místa.

Irena Rousová
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Den Dětí
„Hurá, je pěkné počasí!“ Strašák všech akcí konaných 
pod širým nebem. Den jako malovaný, oslava Dne dětí 
může na hřišti začít. 

Přes počáteční pozvolný začátek se hřiště Tatranu začíná 
zaplňovat. Pořadatelé se snaží o trochu jiné pojetí. Ubrat 
soutěží a více se zaměřit na rozvíjení tvořivosti dětí. Známý 
eskamotér Jonáš se vhodným výběrem skladeb ladí s nála-
dou dětí, shazuje z nich poslední kousky ostychu a dostává 
je do víru dění kolem mixážního pultu. Daří se mu to. 

U řady atrakcí se shlukují zájemci. Kdo už je dostatečně 
vyskákaný na hradech, přechází do stánků s malováním na 

sklo, menší děti se vrhají na omalovánky. Kluky nenechává 
netečnými elektromobil Smart, přistavený Martinem Rajno-
hou. V neposlední řadě nemůžu opomenout stánek v trva-
lém obklopení - malování na obličej. Tvoří se fronty a není 
se čemu divit. Marie Rajnohová nekreslí. Na obličejích dětí 
vytváří umělecká díla! Závěrečná diskotéka je nezbytností. 

A úplný závěr? Ten se naprosto geniálně povedl v parném 
dnu Mirkovi Matuščinovi, který dětem pustil kropení tráv-
níku a této spršky si dosyta nevychutnávaly jen děti. Byl 
to povedný den, kdy patří poděkování všem organizátorům 
v čele s Irenou Rousovou, Tomášem Malachem, Martinem 
Rajnohou, Květou Pykalovou a Mirkem Matuščinem.
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ŠatovsKá cHasa  
aneb co se stalo 
oD posleDně...
Dobrý den, vážení Šatovští čtenáři. 
Je to už takřka půl roku od posledního cHasarepor-
tu, kdy jsme vás prostřednictvím zpravodaje infor-
movali o veškerém dění okolo chasy. ani tentokrát 
tomu nebude jinak a pár řádků vám dopřejeme...

Pakliže to máme vzít pěkně popořádku, tak prvním tématem 
musí být COVID-19, který v ČR naplno udeřil těsně po vydá-
ní březnového zpravodaje. Toto téma ale otevírat nebudeme 
a to hned z několika důvodů. Nejenže máme příjemnější 
témata, o kterých Vám máme co říci, ale také jsme si cel-
kem jisti, že o Covidu do nového zpravodaje určitě napíše 
některý z našich kolegů ,,pisálků“. Přiložíme tedy jen pár 
fotografií...

na trzích v parku jsme měli prodávat ovocné koktejly  
a zkrášlovat děti malůvkami na obličej.

O týden později jsme měli na jedné z největších a nejhez-
čích akcí v Šatově, výstavě vín, obsluhovat milovníky 
dobrého vína. Byla by to pro nás sice premiéra, ale jsme si 
jisti, že bychom to v pohodě zvládli! Naše chasovské děti 
jsou totiž velmi schopné a pracovité, o čemž nás přesvědčují 
na všech akcích, které pořádáme. A právě pro tyto akce 
jsme také nechali vyrobit trička s chasovskými motivy, abys-
te nás hned rozpoznali.

Poslední z neuskutečněných akcí byla: pRo Šatov
Jednalo se o úklid okolí Šatova, který nakonec taky nepro-
běhl. My jsme ovšem neusnuli na vavřínech a už pro Vás 
máme nový termín a to 10. 10. 2020. Podrobnosti se sa-
mozřejmě včas dozvíte na našich FB stránkách ŠATOVSKÁ 
CHASA a prostřednictvím rozhlasu.  

teď už ale pojďme ke zrealizovaným akcím.  

,,Na prvního máje, půda úrodná je“   zpívá ve své písni jed-
na známá česká kapela.  

I proto jsme v tento den odstartovali další z našich husar-
ských kousků, akci zvanou v baRvácH levanDulí. Není 
třeba sáhodlouze popisovat, o co přesně šlo. Fotky mluví za 
vše. Zmíníme snad jen to, že nám to dalo hodně zabrat, že 
jsme museli použít i těžkou techniku a že stále ještě nejsme 
u konce. Velké poděkování patří několika málo lidem, kteří 
evidentně jako jediní pochopili naše úmysly a přišli nám 
nezištně pomoci: Jindra a Petra Pavelkovi, Lucka Kopečná, 
Lenka Stupková, Vendula Jančíková, David Koza (Hnanice), 
Jana Novotná (Karviná). DĚKUJEME KAMARÁDI! 

Š.cH. nevznikla jen proto, aby pořádala posvícení 
a DýŇovou steZKu. chceme Šatováky sdružovat  
a pracovat s nimi na různých projektech, které budou 
Šatov dělat lepším a krásnějším... samozřejmě nás 
velmi těší, když se nám povede zrealizovat nějaký 
projekt, ale mnohonásobně víc by nás hřálo u srdce 
vědomí, že se do našich projektů zapojili Šatováci.
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ŠatovsKé  
KRoJované posvícení
je jedinou akcí, které protikoronavirová opatření 
prospěla.

Informace, o povinnosti nošení roušek ve vnitřních prosto-
rách nad 100 lidí, nás jakožto pořadatele nejdříve strašlivě 
vyděsila, ale pak jsme se správnými lidmi dali hlavy dohro-
mady a hned bylo jasné, že už nás nic nezastaví.

Po více jak třiceti letech jsme uspořádali posvícení venku a 
to v krásném areálu SK TATRAN ŠATOV. Přípravy byly (mír-
ně řečeno) velmi hektické, nicméně s drobnými nedostatky 
jsme to snad zvládli. Pevně věříme, že se Vám celé toto 
klání líbilo a patřičně jste si ho užili. Budeme také vděčni, 
když nám Vaše dojmy sdělíte do naší veřejné FB skupiny 
ŠATOVSKÁ CHASA. Můžete zde nahrát fotky a videa z posví-
cení, diskutovat o tom, co by se mělo zlepšit, nebo třeba zda 
pořádat posvícení v KD či v areálu Tatranu. 

Velké poděkování patří SK TATRAN ŠATOV, MS DANÍŽ, 

ZNOVÍNU ZNOJMO, SDH ŠATOV, SPOLKU VINAŘI ŠATOV, 
MĚSTYSU ŠATOV a v neposlední řadě všem sponzorům, kte-
rých bylo určitě více než stovka a díky kterým bylo posvícení 
tak velkolepé. Omlouváme se, ale bohužel nejsme schopni 
všechny jmenovat. 

DĚKUJEME.

maximální úsilí pro vaše pobavení vynaložily a celým 
dnem provázely tyto páry:

Kateřina Peřinková - Luboš Hric / Janča Sošková - Hon-
za Matěj / Terezka Potrusilová - Honza Kiričenko / Anička 
Kiričenková - David Mareček / Klárka Staňková - Patrik 
Soukup / Sára Müllerová - Benjamin Mihalko / Lucie Ko-
pečná - Milan Křišťál / Terezka Pločková - Adam Dr-
vošťep / Evča Křivánková - Marek Plocr / Markétka Soško-
vá - Dominik Dvořák / Natálka Horáková - Patrik Popp / 
Klárka Šuhajdová - Jakub Peřinka / Zuzka Dobrovol-
ná - Jakub Matěj / Verča Křivánková - Rosťa Ištvánek a  
stárková Terezka Vrbová a stárek Honza Dřevínek.
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poDZimní  
otevřené  
sKlePy
po celkem složitém období ovliv-
něném epidemií koronaviru se 
nám naskytla možnost „pomoci“ znojemské besedě 
a uspořádat tak podzimní otevřené sKlepy.

Právě Znojemská beseda musela vinobraní zrušit a tak při-
vítala možnost uspořádat otevřené sklepy, které se konaly  
v 11 obcích znojemska. Cílem bylo nabídnout turistům, kteří 
měli ve Znojmě dávno dopředu zařízené ubytování, nějaký 
program. Rozvržení lidí do celého okresu bylo určitě dobrým 
plánem.

Šatov a šatovské vinaře navštívilo spoustu turistů, kteří byli 
s programem i kvalitou nabízených vín velice spokojeni. 
Vinaři k celé akci přistoupili zodpovědně. Protože nastala 
povinnost ve vnitřních prostorách nosit roušky, většina vi-
nařů umístila svůj „nalévací stánek“ před lisovnu či sklep 
a zabránila tím shromažďování lidí ve vnitřních prostorách. 
Dezinfekce, papírové ručníky a pravidelný úklid toalet byl 
samozřejmostí.

akce se i díky skvělému počasí vydařila a my se bu-
deme těšit na další ročník otevřenýcH sKlepů,  
tentokráte snad již „bez roušek“ - 5. června 2021.

Martin Rajnoha
zastupitel a člen spolku šatovských vinařů
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HláŠení sDH Šatov

Dobrý den, 
dovolujeme si také přispět pár řádky do Šatovského 
zpravodaje. 

Od minulého výtisku uběhlo půl roku. Přes omezení a různá 
opatření, která nás všechny trápila kvůli pandemii, jsme se 
snažili fungovat na 100 %. bohužel jsme nemohli pořá-
dat naše tradiční akce: pálení čarodějnic a stavění máje, 
na kterou se jako každý rok nastřádala veliká hromada dře-
vin. O tu jste se postarali právě VY, naši přátelé a příznivci. 
MOC DĚKUJEME.

Na konci června jsme pořádali HasičsKou soutěž, kte-
ré se zúčastnilo 7 družstev mužů a 2 ženská družstva. obě 
prvenství získala družstva Šatova. Nebyla to jediná 
soutěž v tomto roce a nebyl to ani poslední pohár, který 
přibyl do naší sbírky.

velKé  
uKončení pRáZDnin
Poslední akcí, kterou jsme pořádali, bylo již druhým rokem 
velKé uKončení pRáZDnin. Tato akce se začíná stá-
vat krásnou tradicí. Letos se zúčastnilo hodně dětí, pro které 
jsme připravili několik soutěžních disciplín, skákací hrady, 
jízdu na zahraním traktůrku, střelbu ze vzduchovky, ukázku 
výcviku psů a ukázku hasičských vozidel. Protože nás stra-
šilo nepříznivé počasí, tak nebylo postavených tolik stanů 
jako vloni, ale to nevadí, příští rok to doženeme. Rádi by-
chom poděkovali Mysliveckému spolku Daníž za spolupráci, 
Jirkovi Peřinkovi za zapůjčení zahradního traktůrku, na kte-
rém děti jezdily a hlavně  za finanční podporu od Městyse 
Šatov. Na této akci slouží finanční pomoc v první řadě na 
úhradu zapůjčení skákacích hradů, skluzavky a pronájem 
mobilní toalety. 

V jarních měsících letošního roku se začalo s přístavbou 
nových garáží a s částečnou rekonstrukcí hasičské 
zbrojnice. V srpnu byly práce dokončeny a pomalu se  
v těchto nových garážích zabydlujeme. Tím máme první 
etapu rekonstrukce za sebou a nezbývá nic jiného než se 
pustit do té druhé...

Přístavba garáží není jedinou novinkou, která nás potkala. 
Z nedalekých Chvalovic se podařilo odkoupit cisternové 
vozidlo, které je na lepší technické úrovni, ačkoliv je stejné 
kategorie jako naše současné, za které bylo vyměněno…

Děkujeme všem, kdo jste nás přišli podpořit na našich ak-
cích a nebo nás podporuje i mimo ně.

Pevně věřím, že se naše spolupráce bude jen zlepšovat, tě-
šíme se na další setkání a vaší podporu.

Za SDH ŠATOV Vladislav Beck
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PoHádKa  
aneb čteme Dětem
František bartoš, 
JaK DěDečeK měnil, až vyměnil

Koupal se bohatý kupec v řece, dostal se do hlubiny a tonul. 
Šel mimo stařík, sedláček-sivoušek, uslyšel křik, přispěchal  
a kupce z vody vytáhl. Kupec nevěděl, jak se staříkovi 
odsloužiti: pozval ho k sobě do města, pohostil ho skvěle  
a daroval mu kus zlata jako koňská hlava.
Vzal zlato sedlák a šel domů, a naproti němu koňař celé 
stádo koni žene: „Vítej, staříku, odkud tě bůh vede?“ -  
„Z města od bohatého kupce.“ - „A co ti kupec dal?“ - „Kus 
zlata jako koňská hlava.“ - „Dej mi zlato a vyber si nej-
lepšího koně!“ - Vybral si stařík nejlepšího koně, poděkoval  
a šel svou cestou.
Jde stařík, a naproti němu pastucha voly žene: „Vítej, sta-
říku, odkud tě bůh vede?“ - „Z města od kupce.“ - „A co ti 
kupec dal?“ - „Kus zlata jako koňská hlava.“ - „A kde je to 
zlato?“ - „Vyměnil jsem ho za koně!“ - „Vyměň mi koně za 
vola, kterého chceš!“ - Stařík vybral si vola, poděkoval a šel 
svou cestou.
Jde stařeček, a naproti němu ovčák žene ovčí stádo: „Vítej, 
stařečku, odkud tě bůh vede?“ - „Od bohatého kupce z měs-
ta.“ - „A co ti kupec dal?“ - „Kus zlata jako koňská hlava.“ 
- „A kde je to zlato?“ - „Vyměnil jsem za koně.“ - „A kůň 
kde?“ - „Vyměnil jsem za vola.“ - „Vyměň mi vola za berana, 
kterého chceš!“ - Vzal stařík nejlepšího berana, poděkoval 
a šel svou cestou.
Jde stařík, a naproti němu pastýř žene vepře: „Vítej, staříku, 
kdes byl?“ - „V městě, u bohatého kupce.“ - „Co ti kupec 
dal?“ - „Kus zlata jako koňská hlava.“ - „A kde je to zlato?“ 
- „Vyměnil jsem za koně.“ - „A kůň kde?“ - „Vyměnil jsem 
za vola.“ - „A vůl kde? - „Vyměnil jsem za berana.“ - „Dej 
mi berana a vezmi si nejlepšího vepře?“ - Vybral si stařík 
vepříka, poděkoval pastýřovi a šel svou cestou.
Jde stařík, a naproti němu podomní obchodník s košem na 
zádech: „Vítej, staříku! Odkud jdeš?“ - „Od kupce, z města.“ 
- „A co ti kupec dal?“ - „Kus zlata jako koňská hlava.“ -  
„A kde je to zlato?“ - „Vyměnil jsem za koně.“ - „A kůň kde?“ 
- „Vyměnil jsem za vola.“ - „A vůl kde?“ - „Vyměnil jsem za 
berana.“ - „A beran kde? - „Vyměnil jsem za vepře.“ - „Vy-
měň mi vepříka za jehlu a vyber si, kterou chceš.“ - Vybral si 
stařík nejpěknější jehlu, poděkoval a šel domů. Přišel stařík 
domů, přelézal přes plot a ztratil jehlu.
Vyběhla stařenka naproti starouškovi: „Ach můj holoubku! 
Já bych se tu bez tebe byla utrápila. Nu, vypravuj, byls u 
kupce?“ - „Byl.“ - „A co ti kupec dal?“ - „Kus zlata jako 
koňská hlava.“ - „A kde je to zlato?“ - „Proměnil jsem ho za 
koně.“ - „A kůň kde?“ - „Proměnil jsem za vola.“ - „A kde 
vůl?“ - „Proměnil jsem za berana.“ - „A beran kde?“ - „Pro-
měnil jsem za vepříka.“ - „A vepřík kde?“ - „Proměnil jsem 
za jehlu. Chtěl jsem ti, stařenko, přinésti dáreček, přelézal 
jsem přes plot a ztratil jehlu.“ - „Nu, chválabohu, můj ho-
loubku, žes ty sám ses vrátil. Pojďme do jizby večeřet!“
A nyní žijou staroušek se staruškou šťastni i bez zlata.

               Zdroj: www.cist.cz

omalovánKa

HáDanKy
Jedna hlavička, jedna nožička.
Hlavička když zčervená, konec nožky znamená.

(sirka)

Za kadeřavou hlavičku vytáhnu z nory lištičku.
Sáhni si, je hladká, ukousni, je sladká.

(mrkev)

Pokud v závodě předběhnete závodníka na druhém místě, 
na kolikátém místě budete?

(druhý)

vtipy
Maminka se ptá syna: Proč nechceš bráškovi půjčit sáně? - 
Já mu je půjčuju, on je má do kopce a já z kopce.

Na procházce si malé děvčátko zvědavě prohlíží těhotnou 
paní.
„Vy máte v bříšku miminko?“ ptá se se zájmem.
„Ano“ odpoví paní.
„A máte ho ráda?“
„Ano. Moc.“
„Tak proč jste ho snědla?!“

„Dokáže klokan vyskočit výš než dům?“
*
*
*
„Samozřejmě, pokud vím, domy neskáčou vůbec.“

Manžel přivede domů dítě ze školky a říká manželce:  
„Malej celou cestu brečel. Není mu něco?”
„Ne, jenom ti chtěl říct, že není náš Franta.”

„Ty, Terezko, moc zlobíš! Vzpomeň si na Karkulku,  
co se jí stalo, když neposlouchala.“
„A ty si, babi, vzpomeň, koho vlk sežral první...“



dě
ts

ký
 k

ou
te

k

19

ŠATOVSKÝ zpravodaj

soutěžní KvíZy
máme tady první soutěž o ceny.

poHáDKový KvíZ (str.19) je určen pro děti od 3 do 
8 let a na druhé straně věDomostní KvíZ (str.20) 
pro děti od 9 do 14 let.
pravidla soutěže jsou jednoduchá:
V první řadě se na kvíz čitelně podepište (menším pomohou 
rodiče) a nechte nám na sebe kontakt.
Vyplňte kvíz a doneste nám jej na úřad městyse. Pokud 
bude kvíz správně, opatříme jej číslem a zařadíme do sloso-
vání. Kvízy můžete nosit do 16.10.2020.
19.10.2020 budou vylosováni 3 výherci, které odměníme 
malou odměnou.

Všem přejeme hodně štěstí :)

pohádkový kvízpohádkový kvíz
1. Kolik trpaslíků je v pohádce o Sněhurce?

a) 2  
b) 15  
c) 7 

2. Jaké zvířátko je Dumbo?
a) slon  
b) medvěd  
c) pes 

3. Aladin se zamiloval do princezny?
a) Růženky  
b) Jasmíny  
c) Narcisy 

4.  Mufasa je silný vládce lví říše, jak se jmenuje 
jeho syn?
a) Rafiki  
b) Simba  
c) Alex 

5.  Jak se jmenuje pincezna z pohádky  
Na vlásku?
a) Esmeralda  
b) Aurora  
c) Locika 

6. Který kačer je nejbohatší na světě?
a) Kačer Donald  
b) Skrblík  
c) Kačer Daffy 

7. Která princezna ztratila střevíček?
a) Locika  
b) Popelka  
c) Růženka 

8. Kdo je hlavním nepřítelem Šmoulů?
a) Gargamel  
b) Čert  
c) Petr Pan 

9.  Z jakého kouzelného světa pochází Petr Pan?
a) Z kraje divů  
b) Země Nezemě  
c) Středozemě 

10.  Lady a Tramp je příběh dvou?
a) lvů  
b) lidí  
c) psů 

Jméno a příjmení:

Věk:

Kontakt:

Pomáhali mi:
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1. Nejrozšířenější ovoce pěstované v naší obci:
a) meloun  
b) meruňka  
c) avokádo 

2. Podznojemsko se vyznačuje pěstováním:
a) česneku  
b) brambor  
c) okurek 

3.  Jak se jmenuje plod nejznámější popínavé 
rostliny v Šatově?
a) bobule  
b) ořech  
c) lusk 

4.  Jak se jmenuje šatovský kostel?
a) sv. Petr  
b) sv. Linhart  
c) sv. Martin 

5.  Šatov sousedí s obcí:
a) Hnanice  
b) Jaroslavice  
c) Vrbovec 

6. Šatovem protéká potok:
a) Dyje  
b) Jevišovka  
c) Daníž 

7. V místním zemědělském družstvu chovají:
a) prasata  
b) slepice  
c) nic 

8. Sportovní klub v Šatově se nazývá:
a) Spartak  
b) Ajax  
c) Tatran 

9.  V kterém roce byla dokončena výstavba 
budovy kulturního domu v Šatově?
a) 1971  
b) 1965  
c) 1983 

10.  Heslem základní školy v Šatově je:
a) škola hrou  
b) škola nás baví  
c) neučit se, hrát si 

Jméno a příjmení:

Věk:

Kontakt:

Pomáhali mi:

vědomostní kvízvědomostní kvíz
n
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v netradičním duchu. Vysvědčení se předávalo po jednotli-
vých třídách na pozemku školy.

žáky školy čekaly změny i od září. S ohledem na do-
poručení ministerstva školství a ministerstva zdravotnic-
tví se letos neuskutečnilo společné zahájení školního roku  
v jídelně školy. Ve škole je pravidelně prováděna dezinfek-
ce a jsou dodržována zpřísněná hygienická opatření. Škola 
také pro letošní školní rok omezí akce, které přímo nesouvisí 
se vzděláváním. Do školy nejsou vpouštěny nemocné osoby 
a přítomnost třetích osob ve škole probíhá výjimečně za mi-
mořádných podmínek. V případě vyskytnutí nákazy ve ško-
le, nepřítomnosti více jak poloviny žáků ve třídě, či uzavření 
školy budou žáci vzdělávání distančním způsobem, na který 
se škola intenzivně chystala celé období letních prázdnin,  
a které je od letošního školního roku pro žáky povinné. 

Změny čekají také školní jídelnu. Novinkou pro letošní 
školní rok, která však nesouvisí s epidemickou situací, je 
zavedení nového objednávkového systému www.strava.cz. 
Strávníci tak budou moci prostřednictvím webových stránek 
či aplikace v mobilním telefonu odhlašovat obědy, kontrolo-
vat stav konta, sledovat aktuální jídelní lístek a budou infor-
mování o změnách ve stravování.

Závěrem bych chtěla poděkovat všem žákům a jejich rodi-
čům za jejich trpělivost a pochopení, zaměstnancům školy 
za obětavou práci, sponzorům, kteří podpořili místní občany, 
obci za poskytnutou dezinfekci a roušky.

Přeji všem hodně zdraví a pokud možno co nejrychlejší ná-
vrat k běžnému životu.  

Petra Konvalinová Vlašínová, ředitelka ZŠ

život ve ŠKole se  
neZastavil ani  
v obDobí mimořáDnýcH 
opatření, oD Září nás 
čeKaly Změny
Koronavirus na jaře letošího roku zasáhl do všech 
oblastí lidského života, mimořádná opatření vyhlá-
šená ministerstvem zdravotnictví se samozřejmě 
dotkla i naší školy.

Od 11. března roku 2019 byla zakázána osobní přítomnost 
žáků ve školách. V průběhu velmi krátké doby se podařilo 
nastartovat domácí vzdělávání. Počítačové vybavení pro pe-
dagogy nebyl problém díky dotaci z EU, kterou škola právě 
čerpá a díky níž jsme v létě roku 2018 nakoupili 20 noteboo-
ků. Podle možností žáků se konala výuka pomocí zadávání 
úkolů prostřednictvím webových stránek školy, vyučovalo se 
on-line, využíval se skype, či mesanger. Někteří pedagogové 
vytvářeli pro žáky i instruktážní videa. V případě potřeby 
komunikovali učitelé s žáky telefonicky. V budově školy bylo 
také možno vyzvednout či odevzdat práci. 

Od 13. května se 2x v týdnu konala příprava žáků 9. ročníku 
na příjmací zkoušky.  

Od 25. května začala dobrovolná prezenční výuka pro žáky 
1. stupně, které se zúčastnilo 22 žáků. 

Od června měli žáci 2. stupně možnost setkávat se společně 
s třídním učitelem v rámci třídnických hodin. Po celou dobu 
mimořádných opatření vařila školní jídelna pro cizí strávníky a 
to také díky spozonzorským darům na menu boxy, které byly 
strávníkům poskytovány zdarma. Závěr školního roku proběhl  

I přes mimořádná opatření oslavili žáci 1. června den dětí. Čekaly na ně zábavné úkoly a nakonec i sladké odměny.
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bylo  -  nebylo. 
JaKo v poHáDce.
tak nějak by se dal pojmout tento příspěvek, až na 
to, že o žádnou pohádku nejde. a právě v tomto du-
chu se odehrával poslední půlrok v mateřské škole. 

Nejdříve se objevil koronavirus a pak už nic z toho, co jsme 
si naplánovali, nebylo. Neuskutečnila se vycházka do Pekla 
s rodiči, vystoupení na šatovských trzích, výlet dětí do VIDA 
centra v Brně, ani slavnostní rozloučení s předškoláky s po-
mocí hudební agentury. O rozloučení ovšem děti nepřišly. 
Bylo v režii zaměstnanců mateřské školy a troufám si říct, 
že jsme si to my i děti užili. Nejdříve jsme děti „ošerpovali“, 
předali květiny a dáreček na památku, poté jsme si připili 
šampaňským a nechyběl ani tanec. Přesto, že některé děti 
už koncem roku do školky nechodily, na rozlučku se dosta-
vily téměř všechny, jak můžete vidět na přiložené fotografii. 

a co nás v nejbližší době spolu s deseti novými dětmi 
čeká?  Hudební vystoupení na přivítanou dětí v novém 
školním roce, ta plánovaná a neuskutečněná vycházka do 
pekla a jeden projektový den v rámci šablon s pracovní-
kem Národního parku v Podmolí, kam pojedeme autobusem 
spolu s dětmi z hnanické mateřské školy.  Se třídou starších 
dětí (Ledňáčků) se chystáme do Jihomoravského muzea ve 
Znojmě na edukační program „co šeptá kamení“.  V říjnu 

Slavnostní rozloučení s předškoláky.

nás také navštíví Malá technická univerzita s programem 
v rámci projektového dne „stavitelé mostů“, v němž se 
děti, s ohledem na jejich věk, seznamují se základními prin-
cipy stavění a prostorového tvoření. Samozřejmě se, pokud 
nám to koronavirové podmínky dovolí, zúčastníme zaháje-
ní adventu. To je zhruba výčet aktivit, které nás do Vánoc 
čekají. 

Protože si uvědomujeme důležitost pohybu ve vývoji dítě-
te, kromě výše uvedených aktivit jsme se letos zapojili do 
projektu „se sokolem do života“, který se zabývá právě 
rozvíjením pohybové gramotnosti u předškolních dětí.  Po-
hyb bude v letošním roce jeden z cílů, kterému se budeme 
věnovat.

Během prvního pololetí nadcházejícího školního roku nás 
čeká oprava střechy včetně úprav půdních prostor. Což se-
bou samozřejmě přinese nemalá omezení a vzdělávání v 
náročnějších podmínkách. Ale věříme, že vše společně zdár-
ně zvládneme a nové prostory nám nabídnou další možnosti 
rozvoje.  

Jana Doválelová, ředitelka mateřské školy

ŠATOVSKÝ zpravodaj



sp
or

t

24

oslavy  
sK tatRan Šatov 
v sobotu 25.7.2020 se zaplnil areál sK tatranu Ša-
tov, protože se zde konaly oslavy 15. let od postupu 
do krajské soutěže.
Od 13 hodin se na dvou hřištích rozehrály zápasy přípravek.
Poté prezident klubu představil jednotlivé hráče Výběru  
z roku 2005 a nynějšího mužstva roku 2020.

Hráčům i představitelům předal pamětní medaile prezident 
klubu luboš Rohovský spolu s miroslavem matuščinem  
a bývalým sekretářem oddílu václavem Kropáčem.
V 15:30 nastoupily obě mužstva - Výběr 2020 a Výběr 2005, 
aby poměřily své síly.
utkání skončilo nerozhodně 7:7.
Rozhodčí tohoto klání byli Hlucháň Pavel, Strapina Radek  
a Horký Marek. Text a foto: Hlucháň Petr
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ŠATOV
se baví

informuje

přehled plánovaných akcí do konce roku 2020:

2.-3.10.2020 volby do zastupitelstev krajů a senátu čR - 1. kolo

10.10.2020 Šatovská chasa, úklid

9.-10.10 2020 volby do zastupitelstev krajů a senátu čR - 2. kolo

28.10.2020 výsadba stromů

31.10.2020 Dýňová stezka

14.11.2020 alej svobody a Festival mladých vín

27.11.2019 advent, od 17.00 na dvoře KD Šatov

31.12.2019 cyklocross, od 10.00 hod.

3.10.2020 odvoz nebezpečného odpadu - 
 od 8.00 do 8.30 stanoviště zastávka autobusu na křižovatce
 od 8.30 do 9.00 stanoviště u Úm Šatov,
 od 9.00 do 9.30 stanoviště sídliště, 
 od 9.30 do 10.00 stanoviště u Znovínu.

7.10.2020 velkoobjemového odpadu od 7.00 do 17.00 hod.
 K dispozici budou od 7.00 hod. 4 kontejnery (stanoviště zastávka
 autobusu na křižovatce, u Úřadu Městyse Šatov, na sídlišti
 a u Znovínu), po jejich zaplnění provedou pracovníci FCC jejich odvoz, 
 vyprázdnění ve Znojmě a vrácení zpět do Šatova do 17.00 hod.


